



alliance nationale
pour les sciences de la vie et de la santé

7th Aviesan Meeting Wednesday, December 4th, 2019 9.00 am - 11.00 am - European Parliament - room: ASP A5G-1

French main stakeholders in Life Sciences and Health research area have decided to join forces and set up Aviesan, the French National Alliance for Life Sciences and Health. Aviesan provides important national strategic and planning capabilities thereby fostering France attractiveness for industry and R&D economic players as well as added value for political stakeholders. Aviesan will present its missions and illustrate its activities, in three major fields in Life Sciences and Health.

The meeting will be held in English
The number of places available is 60

8.30 : welcome of the participant – entry into parliament 8.45

Hosted by Christophe Grudler (Member of the European parliament)

Dr Gilles Bloch, Chairman, and Dr André Le Bivic, Deputy Chairman

Through its foresight, consultation and coordination activities in the field of life sciences and health, Aviesan will act as a driving force providing expert advices on the major challenges for European research.

Artificial Intelligence and Health

Introduction : next frontier in health technologies - **Franck Lethimonnier (9:15-9:20)**

Artificial intelligence and Health: the ambition of the French plan - **Hugues Berry (9:20-9:35)**

Artificial intelligence and Health: European added value about "health data hub" - **Anita Burgun (9:35-9:50)**

Artificielle intelligence and Health : perspective - **Bernard Nordlinger (9:50-10:05)**

Antimicrobial resistance and new vaccines

Introduction: New paradigms - **Yazdan Yazdanpanah (10:05-10:10)**

Antimicrobial resistance European added value from joint programming to a non-institutional partnership
- **Yazdan Yazdanpanah (10:10-10:15)**

New vaccines for chronic and respiratory diseases
- **Camille Locht (10:15-10:30) and Christian Boitard (10:30-10:50)**

Discussion with the audience

Cocktail 11:00-12:30

renew europe.



alliance nationale
pour les sciences de la vie et de la santé

7^e rencontre Aviesan Mercredi 4 décembre 2019

9h00 - 11h00 - Parlement Européen - salle: ASP A5G-1

Les principaux acteurs académiques français de la recherche en sciences de la vie et de la santé ont décidé de se regrouper et de créer Aviesan, l'Alliance nationale pour les sciences de la vie et de la santé. Grâce à Aviesan, la France dispose d'importantes capacités d'orientation stratégique et de programmation au niveau national, ce qui constitue un réel facteur d'attractivité et une valeur ajoutée pour les milieux économiques et les décideurs politiques. Aviesan présente ses missions et les illustre à travers trois grandes thématiques de recherche en science de la vie et de la santé.

La conférence se tiendra en anglais

Le nombre de place est limité à 60

Accueil des participants à 8:30 – entrée au sein du parlement 8:45

Sous le patronage de Christophe Grudler (Député Européen)

Dr Gilles Bloch, président et Dr André Le Bivic, vice président

Comment Aviesan par ses activités de prospective, de concertation et de coordination scientifique dans le domaine des sciences de la vie et de la santé émerge comme force de proposition pour les grands enjeux de la recherche européenne.

Intelligence artificielle et santé

Introduction : nouvelles frontières technologiques - **Franck Lethimonnier (9:15-9:20)**

Intelligence artificielle et santé : le plan Français - **Hugues Berry (9:20-9:35)**

Intelligence artificielle et santé : plus value européenne sur "health data hub" - **Anita Burgun (9:35-9:50)**

Intelligence artificielle et santé : les promesses - **Bernard Nordlinger (9:50-10:05)**

Résistance antimicrobienne et nouveaux vaccins

Introduction : Nouveaux paradigmes - **Yazdan Yazdanpanah (10:05-10:10)**

La résistance aux antimicrobiens apport de l'Europe d'une programmation conjointe à un partenariat non institutionnel

- **Yazdan Yazdanpanah (10:10-10:15)**

Nouveaux vaccins pour les maladies Chroniques et respiratoires intervenants

- **Camille Locht (10:15-10:30) et Christian Boitard (10:30-10:50)**

renew europe.

Cocktail 11:00-12:30